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 قواعد وضوابط الىشر

رعًُ انًجهخ ثًجبلاد انمبَىٌ والاداسح وانشصذ و انغُبعخ، رُشش ثبنهغبد: 

 انعشثُخ، انفشَغُخ والإَجهُضَخ، عهً أٌ َهزضو أصحبة انًمبلاد ثبنمىاعذ اِرُخ: 

رزضًٍ انىسلخ الأونً انعُىاٌ انكبيم نهًمبل، اعى انجبحش وسرجزه انعهًُخ  -

وانًؤعغخ انزبثع نهب )لغى، كهُخ، جبيعخ(، هبرف، فبكظ، عُىاٌ انجشَذ 

 الانكزشوٍَ. 

رزضًٍ انىسلخ انثبَُخ انعُىاٌ انكبيم نهًمبل يع يهخصٍُ نهًمبل، الأول ثهغخ -

نًهخص ثبنهغخ انعشثُخ إججبسٌ إٌ نى ركٍ انًمبل وانثبٍَ ثبنغخ الاَجهُضَخ )ا

 انعشثُخ نغخ انًمبل(.

َجت أٌ ركىٌ انًبدح انًشعهخ نهُشش أصُهخ ونى َغجك َششهب ونى رىجه نهُشش  -

( صفحخ ولا َمم 52فٍ جهخ أخشي. ألا َزجبوص حجى انجحش عهً أكثش رمذَش )

شككبل ( صفحخ ثًب فٍ رنك لبئًخ انًشاجع وانهىايش وانجذاول والأ52عٍ )

 وانصىس. 

 عى  1، ثًغبفخ 12حجى   Simplified Arabic ركزت انًبدح انعشثُخ ثخظ -

حجى Times New Roman  ثبنزذلُك ثٍُ الأعطش، أيب انخظ انلارٍُُ فجُىع

12 . 

،  ( عى2الأسثعخ )انعهُب، وانغفهً، وانًًُُ، وانُغشي( )هىايش انصفحخ -

 عى.  25عى انعهى  13عى سأط وأعفم انىسلخ. حجى انصفحخ: انعشض  5.52
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 رضجظ انجذاول والأشككبل يشلًخ ويعُىَخ وفمب نهىايش انصفحخ آَفخ انزكش. -

، عهً أٌ رعشض فٍ َهبَخ انًمبل  note de fin َشلى انزهًُش ثطشَمخ آنُخ-

 ثبنزشرُت. 

ف انجبحش لجم إسعبنه نهزششكُح َشاجع انجحش يشاجعخ نغىَخ دلُمخ جذا يٍ طش-

نهُشش فٍ انًجهخ. إرا كبَذ انًبدح انًمذيخ نهُشش يذاخهخ فٍ أحذ انًهزمُبد أو 

انًؤرًشاد انعهًُخ فئَه َزعٍُ عهً انًؤنف أٌ َزكش ربسَخ اَعمبد انًهزمً أو 

 انًؤرًش وكزا انعُىاٌ الأصهٍ نهًذاخهخ. 

 ملاحظبت عبمة :

هزحكُى انغشٌ نزمشَش يذي صلاحُزهب نهُشش رخضع كم الأثحبس وانذساعبد ن-

ورهزضو انًجهخ ثئخطبس أصحبثهب ثبنُزُجخ. َجىص نهًجهخ إدخبل انزعذَلاد انزمُُخ 

 انلاصيخ لجم َشش انًبدح انًمجىنخ.

يب وسد فٍ هزا انعذد َعجش عٍ آساء انكزبة أَفغهى، ولا َعكظ ثبنضشوسح  -

 نعهىو انغُبعُخ وجبيعخ اثٍ خهذوٌانحمىق و اآساء هُئخ انزحشَش أوعُبعخ كهُخ 

رشحت انًجهخ ثبنًشبسكبد راد انعلالخ ثبنمبَىٌ وانزششَعبد انجُئُخ فٍ جًُع -

 فشوعهب انعهًُخ، عجش انجىاثخ انجضائشَخ نهًجلاد انعهًُخ :

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/151 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/151


` 

 مجلة البحوث العلمية في التشريعات البيئية

Journal of Scientific Research 

in Environmental Legislation 
 

Publishing rules and regulations: 

The revue is concerned with the fields of law, administration, 

monitoring and politics, published in Arabic, French and English. 

- The first paper includes the full title of the article, the name of the 

researcher and his scientific rank and institution (department, college, 

university), telephone, fax, e-mail address. 

- The second paper includes the full title of the article with two 

abstracts of the article, the first in the language of the article and the 

second in the English language (the summary in Arabic is mandatory 

if not the Arabic language of the article. 

- The material sent for publication must be authentic and has not been 

published and has not been published in another place. The search 

should not exceed a maximum of 25 pages and not less than 15 pages, 

including a list of references, margins, tables, shapes and images. 

- The Arabic text is written in a 12-minute simplified Arabic font, 1 

cm in line between lines, and the Latin font is Times New Roman size 

12. 

- Four page margins (upper, lower, right, left) (2) cm, 1.25 cm head 

and bottom of the sheet. Page size: width 13 cm height 25 cm. 

- Tables and shapes are numbered and labeled according to the 

margins of the above page. 
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-Note de marginalization in a mechanical note de fin, to be displayed 

at the end of the article in order. 

- The research will review a very precise linguistic review by the 

researcher before submitting it for publication in the journal. If the 

material submitted for publication is an intervention in one of the 

scientific conferences or conferences, the author must mention the 

date of the forum or conference as well as the original address of the 

intervention. 

General Notes  :  

All researches and studies shall be subject to secret arbitration to 

determine their suitability for publication and the magazine shall 

notify the owners of the result. The journal may make necessary 

technical amendments before publication of the accepted material. 

- The contents of this issue reflect the opinions of the writers 

themselves, and do not necessarily reflect the views of the editorial 

board or the policy of the Faculty of Law and Political Science and 

Ibn Khaldun University 

- The magazine welcomes the contributions related to environmental 

law and legislation in all its scientific branches through the Algerian 

Scientific Journals Portal: 

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/151  
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 الافتتاحِة

 مسيرة تواضل ان امبَئِة امتشرًعات في امعلمَة امبحوث مجلة تحرٍر ىَئة ٌسر

 امَلين معلميا وذلك امبُئي امتشرًع في امبحث بمس تجدات تهتم امتي الملالات وشر

 طبلات كل تنبِو في امفعال دوره ًؤدي المتخططة امبحوث من امنوع ىذا تبأن

  ..امبُئة حماًة تبأهمَة المجتمع

 الأعمال بجودة ًنبيء الذي امعدد ىذا في المنشورة نلملالات امللَل امعدد ورغم

  ..امبحوث من امنوع بهذا الميتمين الاكلام اصحاب وتخطص المنشورة

 امتشرًعات في امعلمَة امبحوث مجال في ونلمؤمفين ملرائها وفِة امتحرٍر ىَئة وتبلى
 ..امبَئِة


